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Geef jezelf een boost 
met vrijwilligerswerk!

Wil je weten hoe?

• Volg ons op Facebook of Twitter

• Kom langs bij ons 
Bemiddelingscentrum aan het 
Stationsplein 26 (1ste etage)

• Kijk op www.vwc-nijmegen.nl

• Schrijf je bijvoorbeeld in bij de 
Talentenbank
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Leegstand dreigt voor 
studentenkamers: ‘Unieke situatie’
Voor studenten in Nijmegen was het vanwege 
corona nog nooit zo eenvoudig om een kamer 
te vinden. Waar het normaal gesproken 
dringen geblazen is voor een kamer, staan nu 
tientallen kamers leeg.

De aanhoudende coronapandemie heeft 
gezorgd voor een scherpe kentering in 
de vraag naar kamers. Ging Nijmegen 
lange tijd gebukt onder een fors tekort 
aan studentenkamers, inmiddels kunnen 
studenten zonder al te veel moeite een 
onderkomen vinden in de stad.

Studenten blijven langer thuis wonen of 
keren zelfs terug naar hun ouderlijk huis. 
Colleges van de Radboud Universiteit en 
de Hogeschool Arnhem Nijmegen (HAN) 
vinden vrijwel volledig digitaal plaats en het 
Nijmeegse studentenleven ligt al maanden op 
zijn gat. 

Dat biedt tegelijkertijd ook kansen. 
“Eigenlijk is het nu het ideale moment 
voor kamerzoekende studenten om toe te 
slaan’’, constateert Vincent Buitenhuis van 
de SSH&, de grootste studentenhuisvester 
van Nijmegen. “Vooral bij populaire 
wooneenheden waar het voorheen dringen 
geblazen was, is de kans op succes nu 
aanzienlijk groter.’’

Neem de studio’s van het SSH&-complex 
Mariënbosch, waar normaliter tientallen 
studenten op reageren. Buitenhuis:  
“Nu is dat nog maar een enkeling.’’
Ook het wegblijven van buitenlandse 
studenten zorgt voor minder krapte op de 
markt. Jaarlijks worden vanuit de Radboud 
Universiteit en de HAN bij de SSH& 
1200 gemeubileerde kamers gehuurd 
voor internationale studenten. Omdat die 
afgelopen zomer in kleinere getale naar 
Nijmegen kwamen, zijn aan het begin van het 
studiejaar zo’n tweehonderd gemeubileerde 
kamers verhuurd aan reguliere studenten. 
Daar was toen nog voldoende vraag naar. 
Volgens een woordvoerder van de universiteit 
staan nu echter ‘enkele tientallen kamers 
leeg’.

Zowel de SSH& als de universiteit 
verwachten dat de kamermarkt na de zomer 
weer aantrekt en de vraag het aanbod weer 
snel zal overstijgen.

Ralf Nieuwenhuijsen, voorzitter van 
bewonersplatform Kamerbreed dat ageert 
tegen illegale studentenhuizen, wil dat 
de kamers die nu leegstaan - al dan niet 
tijdelijk -  worden ingezet voor andere 
doelgroepen.  “Denk aan Nijmegenaren die 
staan te springen om woonruimte, zoals 
dak- en thuislozen en ouders die in een 
scheiding liggen. Hetzelfde geldt natuurlijk 
voor studenten die nu wonen in veelal te dure 
studentenwoningen op de particuliere markt.’’

Marco Kok (MKB Deventer):  
‘Wij koppelen studenten aan 
lokale bedrijven’
MKB Deventer brengt niet alleen 
ondernemers bij elkaar, maar dankzij een 
regionaal stageportaal ook studenten 
en werkgevers. Directeur Marco Kok: 
“Studenten zoeken vaak stages bij landelijke 

bedrijven, maar lokaal is er meer te doen 
dan ze denken.” Het idee van een regionaal 
stageportaal ontstond per ongeluk: het 
ondernemersboek ‘Made in Deventer’ was 
niet alleen een doorslaand succes bij de 
bedrijven die erin stonden, maar bleek ook 
een dankbare vraagbaak bij studenten van de 
regionale Hogeschool Saxion, op zoek naar 
een stageplek. “Ze komen niet meer langs 
bij mij”, vertelde de stagecoördinator van 
het opleidingsinstituut tegen Marco Kok, die 
namens MKB Deventer het boek had laten 
maken. De studenten legden massaal zelf 
contact met de lokale bedrijven die ze in het 
boek vonden. Kok: “Toen ontstond het plan 
om een stage-website te bouwen.”

Al ruim een kwart eeuw is Kok het 
aanspreekpunt van MKB Deventer. Begin 
1995 gestart als secretaris en sinds zes 
jaar directeur van de vereniging waar ruim 
twaalfhonderd lokale bedrijven lid van zijn. 
Geen dependance van MKB-Nederland, 
al wordt er wel met die invloedrijke 
brancheorganisatie samengewerkt.  

“Naast grote bedrijven als Topicus, 
Auping en Nefit heeft Deventer talloze 
ondernemersverhalen die zelfs ik nog niet 
kende”, vertelt Kok. “Dat geldt al helemaal 
voor Saxion-studenten. Uit een enquête 
bleek dat 80 procent geen enkel lokaal bedrijf 
kon noemen. Terwijl dat juist bij uitstek de 
stageplekken zijn waar je écht veel kunt doen 
en leren.”

Toen bleek dat studenten steeds vaker het 
ondernemersboek van MKB Deventer gingen 
gebruiken om stageplekken te vinden, besloot 
Kok een lokaal stageportaal te ontwikkelen, 
getiteld Stage in Regio Salland. Gemeente, 
provincie en Europa wilden dit project 
steunen met subsidie. “We gaan het nu groter 
opzetten”, vertelt Kok.  
“We hebben de stedendriehoek betrokken, 
dus naast Deventer ook Apeldoorn, Zutphen 
en zes kleinere gemeenten. Er zitten al 280 
bedrijven uit Salland in onze database, maar 
inmiddels ook een stuk of tachtig uit de rest 
van de regio. We willen doorgroeien naar een 
bestand met minimaal vijfhonderd regionale 
bedrijven.”
 
Het concept is simpel: ondernemers geven 
op de website vindstages.nl aan wat ze doen 
en wat ze stagiairs te bieden hebben. “Een 
student vult zijn studie en opleidingsniveau 
in (bijvoorbeeld Mechatronica en hbo) 
en ziet dan direct welke bedrijven in de 
gewenste regio interessant voor hem kunnen 
zijn”, schetst Kok. “Hij kan vervolgens een 
motivatie insturen en daarna kan het bedrijf 
hem uitnodigen voor een gesprek. We 
plaatsen geen specifieke stageopdrachten, 
want zo werkt het in de praktijk meestal niet.”

Het was nog even zoeken naar een goede 
naam, want Regio Salland was te lokaal, 
‘stedendriehoek’ zegt studenten niks en 
‘cleantech-regio’ is ook wat ingewikkeld. 
Uiteindelijk werd het vindstages.nl, een 
slimme domeinnaam. Kok: “Ondernemers 
zien het belang van een goed stage-aanbod 
zeker in. Stagiairs zijn toch vaak toekomstige 
medewerkers. Studenten zijn vaak 
geneigd om stages te zoeken bij landelijke 
organisaties, maar lokaal is er veel meer te 
doen dan ze denken.”

Nieuw, een hostel in hartje 
Enschede: ‘Een hippe en 
betaalbare plek voor reizigers en 
studenten’
Een hostel in het centrum van Enschede. 
Volgend jaar opent wereldreiziger Gustavo 
Fregoni zijn Little Monkey, een hippe en 
betaalbare overnachtingsplaats aan de 
Stadsgravenstraat. Om de hoek van de Oude 
Markt. “Een uniek hotel op de beste locatie 
van de stad.” Nu nog staat er Shooters op 
de gevel, met pal ernaast een deur die leidt 
naar de N8Kelder eronder. Eind dit jaar gaat 
het pand aan de Stadsgravenstraat 19 tegen 
de vlakte. Om plaats te maken voor Little 
Monkey, een hostel met ruim zestig bedden, 
verdeeld over privékamers en kamers die 
gedeeld kunnen worden. De Braziliaan 
Gustavo Fregoni (32) ziet het al voor zich. 
“Het wordt een hippe accommodatie waar 
jonge mensen betaalbaar kunnen verblijven 
én elkaar ontmoeten. Iets unieks dat in 
Enschede nog niet bestaat”, zegt hij. Na de 
zomer van 2022 hoopt hij open te gaan.

Schoon kun je iets maken, zegt hij, maar 
locatie is alles. “Ik heb de beste locatie 
van de stad gevonden”, zegt hij. “Dichtbij 
het station, de cafés om de hoek. In een 
fantastische stad met veel jonge mensen. Er 
is een goede markt voor een accommodatie 
zoals ik die voor ogen heb.” Hij liet 
marktonderzoek doen voordat corona reizen 
onmogelijk maakte. Fregoni: “Je denkt dat 
Amsterdam the place to be  is voor jonge 
reizigers. Maar zeker in Enschede wordt 
via bookingsites ook veel gezocht naar 
een betaalbare overnachtingsplek. Door 
verschillende nationaliteiten, maar opvallend 
veel Duitsers. Ik mik op jonge mensen en 
mensen die jong van geest zijn.”

Voor een bedrag tussen de 25 en 50 euro 
per nacht biedt hij niet alleen een privé of 
gedeelde kamer, maar veel faciliteiten waar 
de reizigers gebruik van kunnen maken. “In 
de kelder komen de sociale ruimten”, zegt 
hij. “Een keuken waar mensen zelf kunnen 
koken en eten, een wasruimte waar ze 
kleren kunnen wassen en drogen, lockers 
voor de bagage van vroege gasten en twee 
gebruiksruimten. Eén waar gasten kunnen 
kletsen, gamen, muziek maken of luisteren 
en biljarten. En een stilteruimte om een boek 
te lezen of te studeren. Met overal supersnel 
internet. Een eerste vereiste voor travellers.” 
De begane grond is voor de receptie en 
een bar. Op de eerste en tweede verdieping 
komen de slaapvertrekken. “Het nieuwe pand 
krijgt een extra verdieping”, aldus Fregoni.

Het hostel wordt een optelsom van alle 
coole plekken waar Gustavo Fregoni zelf 
verbleef. “Ik heb een passie voor reizen 
en accommodaties”, zegt hij. “Tien jaar 
geleden verhuisde ik vanuit Brazilië naar 
Engeland. Daar was ik manager van een 
studentenaccommodatie. Na zes jaar ging ik 
een jaar reizen. Ik zag de hele wereld samen 
met mijn vriendin die in Enschede opgroeide.”
Met haar vestigde hij zich drie jaar geleden 
in Amsterdam, waar hij plannen maakte voor 
zijn droomhostel. In Amsterdam blijft hij niet 
lang meer. “Eind dit jaar is ons nieuwe huis 
klaar, op het Coberco-terrein in Enschede. 
Van daaruit kan ik de bouw van Little Monkey 
mooi begeleiden”, zegt hij.¶



Meer informatie op www.arnhem.nl/afval

Heb jij al een afvalpas? Of heeft 
jouw studentenhuis er een?

Ik ben mijn afvalpas kwijt 

Ben je je afvalpas kwijt? Bel dan naar SUEZ. Je afvalpas wordt dan 

geblokkeerd, zodat niemand anders de pas kan gebruiken. Een nieuwe 

afvalpas kost € 10,50. Heb je vragen? Bel dan gratis naar 

SUEZ: 0800 - 366 69 99. Zie voor meer info: www.arnhem.nl/afvalpas.

Ik woon op kamers

Als je op kamers woont, zal de kamerverhuurder zorgen voor een 

afvalpas en aan jou de kosten in rekening brengen als servicekosten. 

Niet jij, maar de kamerverhuurder krijgt namelijk de aanslag voor de 

afvalstoffenheffing van de gemeente.

Ik woon zelfstandig

Woon je in een zelfstandige woning, dan krijg je de afvalstoffenheffing 

van de gemeente Arnhem opgelegd via de jaarlijkse aanslag WOZ. Als je 

net verhuisd bent en in de woning is geen afvalpas meer aanwezig, dan 

krijg je eenmalig een gratis afvalpas. Neem hiervoor contact op met de 

klantenservice van SUEZ: 0800 - 366 69 99.

De gemeente hecht eraan dat haar inwoners afval zoveel mogelijk scheiden. Bovendien kan dat ook 
voor jou voordeliger uitpakken! Om afval goed te scheiden heb je een afvalpas nodig. 
Daarmee open je de ondergrondse afvalcontainer: de pas registreert zo hoe vaak je restafval 
weggooit. Soms is het ook mogelijk een GFT- of een PBD-container met  je afvalpas te openen, dit is 
gratis. Ook heb je 'm nodig om afval aan te bieden bij het afvalbrengstation. 

Volg ons op

Restafval

Papier

TIPS

PBD

Glas

GFT

30
liter

Free 
information 

guide also 

available in 

English!
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Beoefende jij altijd een hobby, maar 
heb je die vaarwel moeten zeggen 
omdat je ging studeren in een nieuwe 
stad? Of ben je student en wil je graag 
je vriendenkring vergroten? Kom dan 
naar Kaliber Kunstenschool. Kaliber is 
dé plek van Twente voor muziek, zang, 
dans en beeldende kunst! We bieden 
individuele cursussen aan, maar ook 
groepslessen. Studenten krijgen maar 
liefst 30% korting op het tarief van een 
jaarcursus.

Als student is het natuurlijk niet altijd 
makkelijk om naast je drukke studie en 
sociale leven nog een hobby te beoefenen. 
Echter probeer hier toch altijd voor vrij te 
maken in dat drukke studentenleven van 
je. Hobby’s maken deel uit van de persoon 
die je nu bent, en het is een goede vorm 
van ontspanning! Je kunt bij Kaliber 
Kunstenschool altijd starten met een leuke 
cursus. Het aanbod is enorm, daarom 
hebben we hieronder voor jou een selectie 
gemaakt.

Dansen
Bij Kaliber gaan elke dag de voetjes van 
de vloer! Dansen is niet alleen leuk, maar 
het verbetert ook je lenigheid, kracht, 
ritmegevoel en motoriek. Ook leer je 
nieuwe moves die je in het weekend kunt 
inzetten. Binnen het ruime dansaanbod 
van Kaliber is voor iedereen wat leuks 
te vinden. Zo zijn er lessen in modern 
jazz, ballet en breakdance. Of kom eens 
langs bij yoga om helemaal tot rust te 

komen na een lange nacht feesten. Deze 
vorm van beweging zorgt niet alleen voor 
ontspanning in je hoofd, je wordt er ook 
nog lenig van en ontwikkeld kracht in je 
spieren waarvan je niet wist dat je ze had.
 
Muziek
Drum je constant op de tafel? Zing je 
graag onder de douche? Of klagen jouw 
huisgenoten altijd dat je te hard je muziek 
draait? Bij Kaliber krijg je de kans om 
je talenten te ontplooien. Van gitaar tot 
producing, van DJ’ing tot zang: het kan 
allemaal! 
En het wordt nog leuker: bij afname van 
een wekelijkse les kun je gratis spelen in

een band, zingen in een koor of 
deelnemen aan een ensemble, orkest of 
bigband. De perfecte plek om wat je hebt 
geleerd in uitvoering te brengen! En samen 
muziek maken is natuurlijk nog leuker dan 
alleen. 

Beeldend
Bij de cursussen schilderen en tekenen 
ontdek je nieuwe mogelijkheden en 
technieken onder begeleiding van een 
professionele kunstdocent. Hoe meng je 
bijvoorbeeld de juiste kleuren, 
hoe creëer je schaduw en diepte, en 
welke hulpmiddelen kun je daarbij 
gebruiken? Met de juiste compositie kun 

je ervoor zorgen dat jouw kunstwerk er 
nét even uitspringt, maar hoe pak je dat 
aan? Bij tekenen en schilderen denk je 
waarschijnlijk eerst aan landschappen, 
portretten en stillevens. Dit zijn thema’s die 
zeker kunnen terugkomen in de les, maar 
er is nog zoveel meer! Bij onze speciale 
Tekenacademie, gegeven in Concordia, 
maar je elke tien weken kennis met een 
andere kunstenaar en bijbehorende 
onderwerpen en technieken. Op die 
manier is het jaar erg veelzijdig en wordt 
het nooit saai. Daarnaast word jij constant 
uitgedaagd als kunstenaar in de dop!

  ONTDEK JE TALENT BIJ  
  KALIBER KUNSTENSCHOOL

Enthousiast geraakt? Vraag dan 
vrijblijvend een gratis proefles aan 
via onze website en bekijk daar het 
gehele aanbod: 
www.kaliberkunstenschool.nl/
cursusaanbod. 

Ook kun je bellen naar 088-4868700 
of langskomen bij onze receptie 
middenin het centrum van Enschede.

2e hands fi etsen
betaalbare reparaties
Nieuwe Recycle bikes
Verhip mijn fi ets!

2e hands fi etsen

Cambi� � etswerkplaat�

verhipmijnfi ets.nl



Woon jij in een 
brandveilig studentenhuis?  

Hier een aantal handige tips:

•	 Kijk	of	er	in	elke	vluchtweg	een	rookmelder	hangt;

•	 Kijk	of	er	op	iedere	verdieping	een	blusmiddel	aanwezig	is;

•	 Koppel	geen	verlengsnoeren	aan	elkaar;

•	 Bepaal	een	gezamenlijke	vluchtroute	en	oefen	deze	ook:	
	 -	Zorg	voor	vrije	vluchtwegen;
	 -	Leg	de	sleutel	op	een	vaste	plek;

•	 Rook	niet	in	bed	(gooi	ook	geen	asbakken	leeg	in	een	prullenbak);		

•	 Gebruik	de	juiste	oplader	voor	je	telefoon,	laptop	of	tablet.	

www.brandweer.nl/gelderland-zuid	|	brandveiligleven@vrgz.nl
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Zorg voor een leuke stage
Deze is logisch: een stomme stage is 
moeilijker vol te houden. Maar onthoud dat 
je niet zomaar aan een leuke stage komt. 
Begin daarom ruim op tijd met zoeken. Zo 
voorkom je dat de leukste plekken allemaal 
al bezet zijn. En je raakt beter op de hoogte 
van welke mogelijkheden er überhaupt 
zijn. Neem dus goed de tijd om te zoeken 
naar een stage die zoveel mogelijk bij jouw 
interesses past.

Vraag veel om feedback
Vaak wordt er door je stageplek zelf initiatief 
genomen om feedbackgesprekken in te 
plannen. Maar dat is niet altijd zo. Vraag 
daarom zelf voldoende om feedback. Dit 
laat zien dat je graag veel wilt leren en 
verbeteren. En je krijgt een goed beeld van 
je sterke en zwakke punten. En als je niets 
te doen hebt en je gaat je vervelen, vraag 
dan of je iets kunt doen. Zo laat je ook zien 
dat je een harde werker bent. Als je de hele 
dag lekker bezig bent, dan gaat de tijd ook 
een stuk sneller. 

Neem je rust
Bij een stage maak je vaak meer uren 
dan wanneer je studeert. Bovendien heb 
je meestal minder vrijheid om je tijd in 
te delen. Doordeweekse dagen gaan er 
hierdoor heel anders uit zien. 

’s Ochtends vroeg op en ’s avonds pas 
weer thuis. Geef jezelf daarom buiten je 
stage genoeg tijd om uit te rusten. 
Plan niet iedere avond vol. En zorg dat je 
in het weekend leuke dingen doet, maar 
ook tijd hebt om te chillen. 
Zo kom je maandag niet uitgeput of brak 
op je stage aan ;).

Netwerk met je collega’s
Netwerken is een belangrijk onderdeel van 
je stage. En dan niet alleen omdat dit je na 
je studie aan een baan kan helpen. 
Een band opbouwen met je collega’s heeft 
veel voordelen. Zo zijn ze vaak sneller 
bereid om dingen uit te leggen. 
En misschien kun je ze later vragen om 
een aanbeveling. Bovendien wordt je stage 
ook gewoon leuker als je er wat nieuwe 
vrienden maakt.

Maak het zo nuttig mogelijk
Heb je het idee dat je niet leert wat je zou 
willen leren? Geef dit dan aan. Wees eerlijk 
over wat je van je stage verwacht. Het is 
niet de bedoeling dat je allerlei enorme en 
onhaalbare eisen gaat stellen. Maar je mag 
best aangeven wat je wilt leren. Een stage 
is natuurlijk ook bedoeld om nieuwe dingen 
te leren. 

Tatoeages zijn helemaal hip. En terecht! Vroeger werd het vooral gezien als iets 
heel rebels, maar tegenwoordig is het juist modieus. Denk jij er ook over om een 
tattoo te zetten? Denk dan eerst goed na over deze dingen!

Denk goed na over de plek
Het zetten van een tatoeage is niet een heel aangenaam gevoel. Daar moet je je 
sowieso op voorbereiden. Denk er hierbij ook goed over na waar op je lichaam je 
de tatoeage laat zetten. Het verschilt namelijk per plek hoeveel pijn het doet. Zo 
doet een tattoo op je ribben vaak meer pijn dan op je schouderblad. Daarnaast zijn 
sommige plekken ook geschikter voor tatoeages dan andere plekken. Op een plek 
waar veel wrijving is, vervaagt je tattoo namelijk sneller. Houd tot slot qua plaatsing 
ook rekening met wanneer (bij welke kledingstukken) de tattoo zichtbaar is.

Kies de juiste timing
Een nieuwe tatoeage is kwetsbaar. Daarom moet je er goed voor zorgen. En zon, 
zee, strand hoort hier niet bij. Het is leuk om direct je nieuwe tattoo aan iedereen 
te kunnen showen, maar dat is op die manier niet zo slim. Een tatoeage vlak voor 
of midden in de zomer zetten, is een echte afrader. Maar ook midden in de winter 
is het niet zo handig. Je tattoo moet namelijk wel kunnen luchten.

Zoek een goede tattooshop uit
Natuurlijk betaal je liever niet te veel voor je tattoo. Maar een erg goedkope 
tattooshop is ook niet altijd een goed teken. Doe veel research voordat je een shop 
uitkiest. Vraag bijvoorbeeld na bij vrienden en familie die er al ervaring mee hebben. 
En lees veel reviews! Twijfel je nog? Ga dan van te voren een keertje langs om de 
sfeer in de shop te proeven en om advies te vragen.

Sporten is voor veel mensen eerder 
een verplichting dan een hobby. Zeker 
in de winter kan het af en toe lastig zijn 
om je ertoe te zetten. En dat is zonde! 
Daarom geven wij je vijf tips waarmee je 
makkelijk vaker gaat sporten.

Plan vooruit
Als je niet zo van sporten houdt, kan het 
al snel gebeuren dat je er niet eens aan 
denkt. Daarom is het handig om vooruit 
te plannen. Dan kun je ook minder 
makkelijk met excuses te komen over 
dat je toch geen tijd hebt. Bovendien 
kun je dan ook plannen om samen met 
iemand te gaan. En die sociale controle 
maakt het vaak makkelijker!

Hoe meer zielen, hoe meer vreugd
Samen met iemand gaan sporten heeft 
een tweede voordeel: het is gezellig! 
Spreek samen af om een rondje hard te 
lopen, naar de sportschool te gaan of je 
aan te sluiten bij een sportclub. 
Als je sporten gezellig maakt, zul je 
er minder tegenop zien. Zo wordt een 
uurtje sporten niet alleen een workout, 
maar ook een moment om gezellig bij te 
praten met je vrienden.

Wees origineel
Lukt het jou nou écht niet om naar 
de sportschool te gaan? En vind je 
hardlopen ontzettend saai? Ga dan op 
zoek naar iets origineels! Er zijn veel 
meer mogelijkheden dan de standaard 
sporten die je vaak hoort. Als je iets 
zoekt dat beter bij je past, dan zal het 
ook makkelijker gaan.

Zorg voor de juiste spullen
Het is belangrijk dat je je fijn voelt tijdens 
het sporten. En met een te strakke 
broek of een topje dat steeds omhoog 
kruipt, lukt dit niet. Zorg daarom voor de 
juiste spullen. Koop bijvoorbeeld goede 
schoenen, zodat je geen last krijgt van 
blessures. En als je een sport doet waar 
je eigen materiaal voor nodig hebt, ga 
dan niet direct voor de goedkoopste 
optie. Let op kwaliteit!

Maak het leuk
Je kunt het sporten makkelijk zelf leuk 
maken! Naast samen met vrienden gaan 
sporten, zijn er nog veel meer handige 
maniertjes hiervoor. Maak bijvoorbeeld een 
leuke playlist of zoek een fijn luister-boek. 
Of kijk een aflevering van je favoriete serie 
terwijl je op de loopband staat.

www.smile2bfit.nl

De omschakeling van het studentenleven naar een fulltime baan kan lastig zijn. Wanneer 
je stage gaat lopen, word je opeens iedere dag op kantoor verwacht. Doordeweeks 
uitgaan kan vaak niet meer. En je moet behoorlijk veel nieuwe dingen leren. Veel 
studenten zijn in februari met hun stage begonnen. 
Superspannend natuurlijk! Hieronder lees je hoe je jouw stage overleeft!

HOE OVERLEEF IK MIJN STAGE?

5 TIPS OM VAKER TE SPORTENTATOEAGES: DIT MOET JE WETEN
VOORDAT JE ERAAN BEGINT

Deze redactionele stukken zijn aangeboden door www.studentensteden.nl

smile2bfit
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Bel, e-mail, chat of app met ons.

www.siriz.nl

Wasmachines - drogers - vaatwassers - en meer

Huren vanaf €9,- per maand

Gratis bezorging & aansluiting

Geen extra kosten

100% garantie

www.splash.nl

V

Wij zoeken  
gezonde vrijwilligers 
Wij zoeken gezonde 
vrijwilligers vanaf 18 jaar voor 
geneesmiddelenonderzoek. 

www.qpsvrijwilliger.nl

De onderzoeken CS0276, CS0278, CS0283, CS0285 en CS0287 
in het kort:

    Vergoeding:  € 688-4241,-  bruto + reiskosten

    Profiel: M/V, vanaf 18 jaar

    Tijdsinvestering: 6-28 onderzoeksdagen

Adverteren?  
Bel: 085-0020974  

voor de mogelijkheden!
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Hoe is het de eerstejaars 
studenten het afgelopen halfjaar 
vergaan?

Dagelijks meer dan tien uur achter het 
scherm en solo studeren: hoe is het de 
eerstejaars het afgelopen halfjaar vergaan?

Het tweede semester is net 
begonnen, maar nog steeds hebben 
eerstejaarsstudenten hun universiteit of 
hogeschool nog nauwelijks van binnen 
gezien. Het kleine beetje fysieke les dat ze 
in het begin van het studiejaar nog hadden, 
verdampte met de tweede lockdown in 
december. Wat doet dat met ze?

Mentaal gezien een hoop, lijkt het. 
Studentenpsychologen zien een toename 
in het aantal studenten dat hulp zoekt. 
Ook uit onderzoeken blijkt dat het 
weliswaar met de studie goed gaat, 
maar dat studenten mentaal worstelen. 
Anderzijds is dat niet helemaal nieuw. 
Ook in de jaren voor corona kampten 
studenten met psychische problemen.

Dat was ook de kritiek van Peter van der 
Velden, werkzaam bij onderzoeksinstituut 
CentERdata en gespecialiseerd in stress 
en trauma. Eerder noemde hij in Trouw 
studentenstress ‘een beetje een hype’. 
Vindt hij dat nog steeds? “Was er geen 
pandemie geweest, dan had ik ja gezegd. 
Wij deden grootschalige onderzoeken in 
2007, 2012 en 2017 en daaruit bleek over 
het algemeen geen significante toename in 
psychische klachten.”

Maar er is nu eenmaal wel corona, zegt hij, 
en dat verandert de zaak. Van der Velden 
heeft net een onderzoek afgerond onder 
jongeren tussen de 16 en 24 jaar, en al 
moet hij de data nog analyseren, hij wil 
wel kwijt dat hij daar ‘een ander patroon’ 
ziet. “Ik verwacht zeker uit de resultaten te 
zien dat de eerstejaars, en misschien ook 
de tweedejaars, op het gebied van sociale 
connecties en onderwijs een echt rotjaar 
achter de rug hebben.” ¶

In beweging
Is het voor studenten dan anders dan voor 
andere mensen in de samenleving?  
“Ja, ik denk van wel”, zegt Van der Velden. 
“Voor een vijftigjarige die ergens woont 
en getrouwd is, is de lockdown bijzonder 
onprettig, maar zijn een hoop zaken 
stabiel. Bij studenten is alles constant 
in beweging, met name als je net van 
de middelbare school komt. Een nieuwe 
opleiding, een nieuwe stad. Een vriend 
van mijn zoon zou naar Leiden verhuizen, 
maar hij kwam weer terug: hij kende er 
niemand.”

Neuropsycholoog Eveline Crone bevestigt 
het beeld dat Van der Velden schetst.  
Uit haar onderzoek blijkt dat jongeren 
tussen de 18 en 25 jaar meer gevoelens 
van somberheid ervaren dan jongeren 
tussen de 12 en 15 jaar oud. “Dat komt 
omdat lange tijd de maatregelen meer 
effect hadden op de oudere groep”, zegt 
ze.

Inmiddels weten de eerstejaars bijna niet 
beter dan dat studeren betekent: met 
je koptelefoon op aan de keukentafel 
zitten luisteren. Bijzonder eigenlijk, zegt 

Crone. “Toen ik voor corona lezingen 
gaf, waren ouders geshockeerd als ik 
zei dat jongeren zo’n zes tot negen uur 
achter hun scherm zitten. Nu is boven 
de tien uur heel normaal. Vroeger 
waren we verbouwereerd, terwijl we de 
technologie nu als onze redding zien. Dat 
is opmerkelijk.”

Eerstejaars zijn nog volop in ontwikkeling, 
zegt Barend Last, blended learning 
specialist bij Maastricht University.  
“Het zijn vaak nog tieners, die net van de 
middelbare school komen en het leven 
moeten ontdekken. Het uitproberen en 
falen dat daarbij hoort lukt niet vanachter 
een beeldscherm. Uit onderzoek blijkt 
dat voor eerstejaars academische en 
sociale binding essentieel is, om uitval 
te voorkomen. Dat valt nu tijdens de 
pandemie grotendeels weg. Het gevaar is 
dat interactie en academische integratie 
onvoldoende plaatsvindt, wat weer leidt 
tot eenzame studenten en diploma’s die 
minder waard zijn.”

Laura Lloyd (18), eerstejaarsstudent 
fysiotherapie aan de Hogeschool Leiden: 
“Ik ben het studiejaar redelijk goed 
begonnen. De hoorcolleges waren online, 
de rest op school. Dat betekende dat ik 
zo’n twee dagen op school zat en de rest 
thuis. Ik vind het wel erg wennen, van de 
middelbare school af waar je veel vragen 
kon stellen, naar thuis studeren. Ik kan de 
docent mailen met vragen, maar als ze je 
niet goed begrijpen, ben je voor je het weet 
vier keer heen en weer aan het mailen.  
Ik mis met name het sociale aspect. Ik ben 
iemand die graag bij vrienden thuis zit. 
Maar ook in de opleiding: oefenen hoe je 
een praatje maakt met je patiënt, is er niet 
bij.”

Elise Visser (17), eerstejaarsstudent 
toegepaste psychologie aan de 
Hogeschool van Amsterdam: “Tot half 
december had ik twee uur per week les 
op locatie. Nu, met de tweede lockdown, 
niets meer. Ik was 16 toen de lockdown 
begon en straks word ik 18. Het voelt als 
een hap uit mijn leven die weg is, waar 
ik niet veel heb kunnen doen. Ik heb me 
wel een tijdje alleen gevoeld. Ik heb een 
aantal vriendinnen van wie ouders in de 
zorg werken, dus daarmee spreek ik niet 
af. Ik werk gelukkig in een supermarkt 
als vakkenvuller, dat is mijn enige sociale 
contact per week. In december heb ik 
nog vrienden over de vloer gehad, en ik 
ga elke week met een vriend wandelen. 
Het is fijn dat we een hond hebben, die 
kan ik dan lekker uitlaten. Dat is wel echt 
een kleine redding, een soort doel op 
een dag. Inmiddels gaat het wel weer wat 
makkelijker om motivatie te vinden. Ik volg 
nu stage, ik geef bijles op een basisschool 
aan kinderen met een leerachterstand. 
Maar dat is ook allemaal online. Eigenlijk 
heel raar: ik loop stage in eigen huis.”

Willemijn Mulder (23), eerstejaars student 
Franse taal en cultuur aan de Universiteit 
Utrecht: “Ik ben al een jaar praktisch 
niet op de universiteit geweest. Ik mis 
het sociale contact, en als je een taal 
studeert, is dat vanuit huis nog lastiger. 
Het frustreerde me dat er vanuit het 
College van Bestuur elke twee weken 
een corona-update-mail kwam met daarin 

dat ze er alles aan deden om studenten 
zoveel mogelijk naar de universiteit te laten 
komen, met voorrang voor de eerstejaars. 
Ik heb er weinig van gemerkt. Ik kijk uit 
naar het voorjaar. Momenteel heb ik mijn 
ritme op de avondklok aangepast: ik sta 
vroeg op en ga vroeg naar bed. Je moet 
steeds erop letten dat je op tijd thuis bent, 
alsof je een strenge moeder hebt die 
dreigend met haar vinger zwaait. Je weet 
waarvoor je het doet, maar het duurt wel 
lang.” ¶

Maak student bewust van 
studieschuld: ‘40.000 euro is 
geen uitzondering meer’

Deze week is de Nationale Schuldenteller 
gelanceerd. Daarop is te zien hoe hoog 
de studieschuld van alle WO- en HBO-
studenten in totaal is en hoeveel deze 
iedere dag oploopt. Volgens FNV Young & 
United is het goed om studenten hiervan 
bewust te maken, want veel van hen 
steken de kop in het zand.

Pieter woont met zeven anderen in 
een studentenhuis in Delft. “Ik leen zelf 
maximaal”, vertelt hij aan EditieNL.  
“Dat komt neer op 1085 euro per maand.” 
Hij deelt een huis met zeven huisgenoten. 
Vier daarvan lenen ook geld. “De meeste 
zo’n 300 euro per maand. Niemand in 
huis heeft een bijbaan, behalve ikzelf. De 
studenten die niet lenen krijgen geld van 
hun ouders.”

“Ik merk dat iedereen in mijn omgeving er 
best open over is dat hij of zij geld leent. 
Vaak gaat dat wel gepaard met een boer-
met-kiespijnlach, maar ik merk dat de 
onmacht vaak overheerst. Ik onderhoud 
mezelf met mijn lening en verdien bij om 
bijvoorbeeld op vakantie te kunnen.” 

FNV Young & United is de Nationale 
Schuldenteller gestart om in beeld 
te brengen “hoe bizar hoog de totale 
studieschuld is”, vertelt voorzitter Bas van 
Weegberg. Op dit moment staat de teller 
op ruim 21 miljard euro.

“We zijn sinds 2019 bezig met de 
campagne en hebben vorig jaar 5000 
studenten ondervraagd waar ze tegenaan 
lopen”, Van Weegberg. “Iets wat we veel 
terug horen is dat er een taboe is. Mensen 
willen niet geconfronteerd worden met de 
schulden die ze hebben. Dit levert ook 
tijdens het studeren een boel stress op 
omdat de schuld blijft oplopen.”

Volgens Van Weegberg zijn de schulden 
van veel studenten ontzettend hoog.  
“Een schuld van 40.000 euro is inmiddels 
geen uitzondering meer.” Daarom kijken 
veel studenten volgens hem liever niet hoe 
hoog het bedrag is opgelopen.

Van Weegberg vindt dat schuldenvrij 
afstuderen weer mogelijk moet worden. 
“De huidige situatie is niet goed voor de 
mentale gezondheid van studenten. 
”In verband met de coronacrisis hoopt 
FNV Young & United ook op een kostenvrij 
studiejaar voor studenten die dit nodig 
hebben. “Het is fijn dat er inmiddels een 
motie voor is aangenomen.” ¶
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  EXPERTISECENTRUM HANDICAP + STUDIE VOOR 
  INCLUSIEF ONDERWIJS EN STUDENTENWELZIJN

Wat kan Expertisecentrum handicap + 
studie betekenen voor studenten?
Studenten vinden op de website van 
handicap + studie veel informatie over 
studeren met een functiebeperking en 
studentenwelzijn. Ook studenten met 
mantelzorgtaken, jonge kinderen of 
transgenders in transitie kunnen terecht 
op de site www.handicap-studie.nl. 
Kortom voor alle studenten+ met een 
ondersteuningsvraag!

Instrumenten en wegwijzers
De site biedt toegang tot handige 
instrumenten en wegwijzers, bijvoorbeeld:
	�  Op www.studieprocesinkaart.nl 

vind je een webtool waarmee je het 
studieproces volgt en stilstaat bij 
dertien sleutelmomenten. Je ziet welke 
uitdagingen er zijn voor studenten en 
leest over bij welke professional je 
terecht kunt met welke vragen.

	� 

Op www.studieprocesinbeeld.nl  delen 
vloggende studenten hun ervaringen 
met studeren met een beperking.

	�  Met de tool Studietips zoek je naar 
oplossingen voor je problemen, https://
www.handicap-studie.nl/studietips.aspx

	�  De Pijn- en energiemeter - de zg 
PEP-meter - geeft studenten meer 
inzicht in hun belastbaarheid en welke 
activiteiten pijn en vermoeidheid 
veroorzaken.  https://www.
handicap-studie.nl/1_204_Pijn-_en_
energiemeter_(PEP-meter).aspx 

	�  Draaiboeken themabijeenkomsten 
studentenplatforms

	� https://www.handicap-studie.
nl/124_1414_Draaiboeken_
themabijeenkomsten_
studentenplatforms.aspx 

	� Expertisecentrum handicap + studie 
wordt regelmatig benaderd door 

bedrijven die open staan voor mensen 
met een functiebeperking en plaatst 
vacatures van bedrijven die op 
zoek zijn naar studenten met een 
functiebeperking, zie https://www.
handicap-studie.nl/1_375_Vacatures.
aspx 

Toegankelijk maken van onderwijs
Expertisecentrum handicap + studie 
ondersteunt universiteiten, hogescholen 
en het mbo bij het toegankelijk maken 
van onderwijs voor studenten met een 
extra ondersteuningsvraag. Het gaat 
bijvoorbeeld om studenten met dyslexie, 
dyscalculie, autisme, psychische klachten, 
chronische ziekten, rolstoelgebruikers, 
dove of slechthorende studenten en blinde 
of slechtziende studenten.
Behalve studenten met een 
functiebeperking hebben ook studenten 
met mantelzorgtaken, jonge ouders 
en zwangere studenten en studenten 
in gendertransitie vaak behoefte aan 
flexibiliteit of specifieke voorzieningen. 
Expertisecentrum handicap + studie streeft 
naar inclusief hoger onderwijs, waaraan 
zoveel mogelijk verschillende studenten 
kunnen meedoen en waarin het steeds 
gewoner wordt om het onderwijs af te 
stemmen op de behoefte. 
Expertisecentrum handicap + studie is 
onderdeel van CINOP.

Werkwijze 
In samenwerking met onderwijsinstellingen 
en studenten+ ontwikkelt en implementeert 
handicap + studie innovatieve en 
praktische oplossingen voor het hoger 
onderwijs. Ook het mbo komt steeds 
meer in beeld. We werken in projecten 

samen met onderwijsinstellingen, geven 
advies, organiseren trainingen, regionale 
bijeenkomsten en kennisuitwisseling. Het 
doel is dat (meer) studenten met een extra 
ondersteuningsvraag succesvol kunnen 
studeren aan de opleiding van hun keuze. 
Handicap + studie heeft goed contact met 
Interstedelijk Studentenoverleg ISO, de 
Landelijke Studentenvakbond LSVB en 
andere koepel- en doelgroeporganisaties.

Expertise
Om onderwijsinstellingen houvast te bieden 
bij het maken en uitvoeren van beleid rond 
inclusief onderwijs werkt Expertisecentrum 
handicap + studie volgens een aantal vaste 
thema’s: 
	�  Informatievoorziening en voorlichting
	�  Toegankelijkheid van het onderwijs
	�  Begeleiding van studenten
	�  Deskundigheid van professionals
	�  Flexibele leerroutes aanbieden
	�  Toetsing en examinering
	�  Waarborgen voor kwaliteit en 

continuïteit
	�  Stage en werk
	�  Inclusief studieklimaat
	�  Studentenparticipatie
	�  Wetgeving en financiën.

Rond al deze thema’s verzamelt en ontsluit 
het Expertisecentrum handicap + studie 
informatie. Bij deze informatie zit uiteraard 
ook veel interessants voor studenten.

Wist je dat……? 

Je iets sneller het effect van alcohol merkt 
als je het door een rietje drinkt? Dit komt 
omdat een beetje alcohol via je gehemelte 
wordt opgenomen (daar wordt de alcohol 
als het ware tegenaan gespoten). Ook 
kom je door het zuigen aan een rietje een 
beetje zuurstoftekort, waardoor je je wat 
licht in je hoofd voelt. Dit kan net zo voelen 
als het gevoel van aangeschoten zijn.

Het woord kater sinds 1850 een 
studentenwoord is en het komt van het 
Latijnse “catarrhus” en van het Griekse 
“katarrhoos”? De betekenissen hiervan 

zijn “het omlaag vloeien” (van slijm in 
het hoofd). Ook werd het woord kater in 
1906 beschreven als “ongesteldheid na 
drinkgelag”.

Je een kater alleen kunt voorkomen 
door minder alcohol te drinken? Je kater 
wordt wel minder heftig als je tussendoor 
alcoholvrije drankjes drinkt en aan het eind 
van de avond een paar glazen water. Toch 
een kater? Blijf dan zo lang mogelijk in bed 
liggen, neem een stevig en gezond ontbijt 
en geef je lichaam de tijd om bij te komen 
door minimaal een paar dagen geen 
alcohol te drinken.

Alcoholvrije dranken alsnog alcohol kunnen 
bevatten? Alcoholvrij bier mag in Nederland 
maximaal 0,1% alcohol bevatten en voor 
alcoholvrije wijn is dit 0,5%! Fijn om te 
weten: alcoholvrij bier bevat ongeveer de 
helft van de calorieën in vergelijking met 
alcoholhoudend bier. 

Bier na wijn geen venijn hoeft te geven? 
Verschillende soorten alcohol door elkaar 
drinken maakt niet dat je sneller dronken 
bent. Je kunt wel eerder misselijk worden.

Koolzuur in je mixdrankje de opname 
van alcohol in het bloed iets versnelt? De 
alcohol stijgt dan letterlijk sneller naar je 
hoofd. Daarnaast wordt een mixdrankje 
vaak makkelijk als “limonade” gedronken 
en ben je je er minder van bewust dat 
je alcohol drinkt. De uiteenlopende 
alcoholpercentages in mixdrankjes maakt 
het ook heel ingewikkeld om te weten 
hoeveel alcohol je precies binnen krijgt. 
Het alcoholpercentage van mixdrankjes 
varieert tussen de 5% en de 8% alcohol, 
met enkele uitschieters ver daarboven.

Evenementenbier inderdaad bestaat? Op 
grote feesten als carnaval of popfestivals 
kan het alcoholpercentage in het tapbier 
lager zijn om problemen met teveel drinken 
zoveel mogelijk te voorkomen.

WEETJES OVER ALCOHOL

www.handicap-studie.nl

MEER INFO

Het Trimbos-instituut zoekt jongeren 
van 18 tot en met 25 jaar die een online 
vragenlijst over alcohol en drugsgebruik 
willen invullen. Het doel van dit onderzoek 
is meer inzicht krijgen in redenen die 
jongeren hebben om alcohol en drugs te 
gebruiken. Of om juist géén alcohol of 
drugs te gebruiken. 
Vul deze 
vragenlijst in 
over alcohol en 
drugs en maak 
kans op diverse 
prijzen, het duurt 
ongeveer 15 
minuten!

Meer te weten 
komen over alcohol of vragen? Ga dan 
naar www.alcoholinfo.nl of bel naar het 
informatie nummer!
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Pim Peeters studeerde aerodynamica, 
maar ontdekte al snel dat de businesskant 
hem meer trok dan de techniek. Als 
Business Consultant binnen Analytics & 
Information Management is hij onder meer 
bedreven in diepgravende data-analyses.

‘Elke dag bezig zijn met de toekomst 
past echt bij Deloitte. Vandaag resultaat 
leveren en tegelijkertijd nadenken over wat 
je er op de langere termijn mee bereikt. 
Momenteel ben ik vier dagen per week 
werkzaam bij een grote klant. Daar zijn we 
bezig om hun data inzichtelijker te maken. 
We zetten nieuwe platforms op en maken 
dashboards. Zo kan de klant sneller en 
meer gestructureerd met data werken. 
We maken hier echt het verschil voor de 
organisatie, én al haar medewerkers. 

In Delft heb ik Aerodynamica gestudeerd 
en tijdens mijn master liep ik stage bij een 
grote luchtvaartmaatschappij in Australië, 
hier kwam in voor het eerst in aanraking 
met data-analyse en visualisatie. Ik vond 
mijn master erg interessant, maar de 
projecten in de luchtvaartsector zijn veelal 
meerjarig en het werk is erg wiskundig en 
technisch. Ik ontdekte dat de businesskant 
met ‘snellere’ projecten mij toch meer 
aantrok. Ik ben iemand die graag snel 
resultaten wil zien. Het leuke van het 
werken bij Deloitte is dat je de kans krijgt 
om bij veel verschillende bedrijven over de 
vloer te komen. Je begint altijd met een 

frisse kijk op de zaken en dat biedt vaak 
nieuwe oplossingen. 

Daarnaast pluk ik de vruchten van 
het enorme internationale Deloitte-
netwerk. Een dag per week ben ik in 
ons hypermoderne kantoor The Edge. 
Dan zie en spreek je je Deloitte-collega’s 
en is er ruimte om te vertellen over de 
projecten waarmee je bezig bent. Onze 
totale technology-afdeling bestaat uit zo’n 
500 man. In zo’n netwerk is er vrijwel 
altijd iemand die al eerder met soortgelijke 
projecten of problemen te maken heeft 
gehad. Daar kun je veel van leren en 
inspiratie uit halen.

‘Bij Deloitte werk je altijd samen met 
verschillende disciplines.’

Het interessante aan Deloitte is dat er altijd 
projecten zijn waar verschillende afdelingen 
aan meewerken. Door een berichtje op 
het interne netwerk zag ik dat er een 
Javascript-programmeur werd gevraagd 
voor een uniek project. Ik heb mij daar toen 
voor aangemeld. Het bleek om een artificial 
intelligence-robot te gaan, met de naam 
Aime. Ze is een robot die steeds beter zou 
gaan begrijpen met wie zij in gesprek is. 
Echt een onvergetelijke ervaring om met 
het team te werken dat ermee bezig was, 
want er werkten collega’s uit uiteenlopende 
disciplines aan mee. Aime zit vol sensoren 
en detecteert mensen. 

Ze herkent ze, snapt bewegingen van hun 
handen. Ze kan met hen communiceren, 
ze kan spelletjes spelen - één van die 
spelletjes heb ik geprogrammeerd - en het 
belangrijkste is: ze leert steeds bij.

Aime is een voorbeeld van wat er allemaal 
rondom artificial intelligence mogelijk 
is. Het is zeker niet iets voor de verre 
toekomst. We gebruiken het nu al volop. 
Bijvoorbeeld om niet-gestructureerde 
teksten te lezen, daardoor kunnen 
inkomende klant-e-mails direct naar 
de juiste afdeling worden verstuurd 
of zelfs direct beantwoord worden. 

Het is echt een nieuwe stap die legio 
automatiseringskansen biedt. 

Iedereen die het interessant lijkt om voor 
een organisatie te werken waar veel 
ruimte is voor innovatie en eigen initiatief 
zou zich moeten verdiepen in Deloitte. 
Er is hier volop ruimte voor enthousiaste, 
getalenteerde mensen met een 
bedrijfskundige of technische achtergrond.’

Wanneer je bij Unilever gaat werken als 
trainee of student, ga je deel uitmaken 
van een toonaangevende, dynamische 
onderneming. Wij bieden een open en 
informele cultuur en streven ernaar met 

een persoonlijke benadering het beste uit 
onze mensen te halen, zodat iedereen 
optimaal kan presteren. Je krijgt direct 
verantwoordelijkheid en wordt daarbij 
ondersteund door training en coaching 
van topkwaliteit. Dit zal je helpen de 

uitdagingen aan te gaan die op je pad 
komen. Zo kun jij bouwen aan onze 
sterke merken die de levens verbeteren 
van miljarden mensen, elke dag. Dat is 
Unilever, made by you!

Unilever made by you
Het Unilever Future Leaders Programma 
(UFLP) is een traineeship ontworpen om 
ambitieuze, creatieve en getalenteerde 
afgestudeerden te ontwikkelen tot 
toekomstige leiders van Unilever.

Met een portfolio van meer dan 400 
merken en activiteiten in 190 landen bieden 
we uitzonderlijke carrièremogelijkheden. 
Hiervoor kun je het vakgebied kiezen dat 
aansluit bij jouw doelen, interesses en 
kwaliteiten.

Vanaf 1 april kun je weer solliciteren voor 
het traineeship dat start in september 
2019.

Stages
Met geweldige merken, een dynamische 
sfeer, gepassioneerde mensen en een 
visie gericht op duurzaamheid bieden wij 
een inspirerende plek om ervaring op te 
doen. Ben jij ambitieus, wil jij meer leren 
en jezelf ontwikkelen en zoek je een 
uitdaging? Dan ben je hier aan het juiste 
adres.

Kies een Unilever-vakgebied
Wanneer je bij Unilever een stage doet, 
krijg je de kans impact te hebben in 
een toonaangevend bedrijf. Of je nu in 
Customer Development, Marketing, R&D, 
Supply Chain, Finance of HR aan de slag 
gaat, je komt altijd op een bruisende en 
leerzame plek in ons bedrijf. We bieden 
geweldige stages voor alle soorten 
studenten en afgestudeerden. Hier kun je 
het vakgebied kiezen dat aansluit bij jouw 
doelstellingen, interesses en kwaliteiten.

www.unilever.nl

MEER INFO

‘WE DROMEN NIET OVER DE TOEKOMST,  
WE STAAN ER ELKE DAG MEE OP EN WERKEN ERAAN.’ 

BRIGHT FUTURE MADE BY YOU
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‘Als mensen eens geen vooroordelen 
zouden hebben, dan zou de wereld 
een stukje mooier zijn’, zo luidde onze 
conclusie gisteravond.

Het was de conclusie van een gesprek dat 
ik had met mijn kamergenootje, Oumaima. 
Een gesprek over vooroordelen, monarchie 
of republiek en over de islam. Ik vond 
het erg interessant om te horen wat haar 
ideeën waren. Haar ideeën waren anders 
dan ik verwacht had.

“Wat waren jouw vooroordelen over 
Nederlanders voordat je een Nederlander 
had ontmoet?”

“Ik dacht altijd dat Nederlanders veel kaas 
en yoghurt eten en melk drinken. Daarom 
dacht ik dat Nederlanders dik zouden zijn. 
Maar wel gelukkig, vooral na het eten als 
ze gaan dansen en zingen. Dat heeft mijn 
moeder me eens verteld. Helaas heb ik 
ook gehoord dat ze erg onaardig kunnen 
zijn. Een vriendin van me vertelde dat, 
toen ze op vakantie was in Nederland, 
mensen naar haar riepen: ‘Rot op naar je 
eigen land, met je hoofddoek! Je bent niet 
welkom hier’. Waarom zeggen mensen 
zoiets?”

“Tja.. ik denk dat ze bang zijn dat de 
Nederlandse cultuur verloren gaat als er te 
veel mensen met een andere cultuur in het 
land komen. En ik denk dat veel problemen 
komen doordat mensen elkaar niet 
begrijpen, door verschillende gebruiken, 
normen en waarden. Ook zijn mensen 

bang voor de Islam en willen ze niet dat er 
veel mensen uit Islamitische landen naar 
Nederland komen.”

“Ik zou Marokko eigenlijk geen islamitisch 
land noemen. Wel Arabisch, maar Marokko 
is niet islamitisch zoals bijvoorbeeld Egypte 
of Tunesië dat wel zijn. In Egypte zie je 
vrouwen meestal een hoofddoek dragen 
en zich hullen in bedekkende kleding. Veel 
meisjes van mijn generatie in Marokko 
dragen geen hoofddoek. En niemand 
die daar een groot probleem van maakt. 
Onze cultuur komt in bepaalde opzichten 
overeen met culturen in Europa. Dit komt 
doordat we beïnvloed zijn door de Fransen 
toen we een kolonie waren. Daarnaast 
is Europa dichtbij, veel dichterbij dan het 
Midden-Oosten.”

Dat is interessant, ik zie Marokko als een 
land dat erg ver weg is, Oumaima vindt 
Europa dichtbij. Ik zie veel verschillen 
tussen Marokko en Nederland, Oumaima 
ziet veel overeenkomsten. En beide 
hebben we gelijk, we bekijken het alleen 
vanuit een ander perspectief en met 
een andere focus. En het enige dat we 
weten over het land waarin de ander is 
opgegroeid, hebben we gehoord van 
anderen. 

Voordat ik wegging heb ik lang nagedacht 
over de kleding die ik mee zou nemen. 
Bang dat ik niet gerespecteerd zou 
worden in mijn ‘Nederlandse kleding’. 
Maar hier op straat merk ik dat mensen 
me helemaal niet nakijken. En ik werd 

direct geaccepteerd en gerespecteerd 
door de Marokkanen die ik tot nu toe heb 
ontmoet. En ik had verwacht dat de eerste 
ontmoeting met mensen hier toch een 
beetje afstandelijk en ongemakkelijk zou 
zijn, vanwege de verschillen. Dat was het 
totaal niet. Tijdens deze ervaring heb ik 
geleerd dat onze oordelen zijn gebaseerd 
op media of meningen van anderen, het 
zijn vooroordelen. Maar we hebben zelf 
niet gezien of ervaren hoe het is om in het 
land van de ander te leven. Ik kan mijn 
vooroordelen over Marokko nu een beetje 
bijstellen.

Janneke Jolink is met AIESEC op 
vrijwilligersproject gegaan naar Marokko 
voor 6 weken. AIESEC biedt internationale 
vrijwilligersprojecten en professionele 
stages met het doel om leiderschap te 
ontwikkelen in jonge mensen. Ontdek het 
zelf op www.aiesec.nl!

Waar onze ouders jaren geleden de 
ruimte hadden om een eeuwigheid te 
studeren en het studentenleven optimaal 
te benutten, is dat voor de studenten van 
deze tijd een stuk ingewikkelder geworden. 
De afschaffing van de studiefinanciering 
speelt hierin een belangrijke rol. Veel 
studenten voelen geen (financiële) 
ruimte meer om van alles naast hun 
studie te doen en willen zo snel mogelijk 
afstuderen. Tegelijkertijd wordt er vanuit het 
bedrijfsleven wel gevraagd om een CV met 
ervaringen buiten je studie om. 
Hoe besluit je als student waar je voor 
gaat? En waarom is deze keuze zo 
belangrijk? Integrand geeft advies. 

Integrand is een stichting die studenten 
helpt bij het vinden van stages en bijbanen. 
Omdat wij een organisatie voor en door 
studenten zijn, snappen wij als geen ander 
tegen welke problemen of vragen je als 
student aanloopt. Aan de ene kant is er de 

tijdsdruk om zo snel mogelijk af te studeren 
en aan de andere kant wil je de goede 
keuze maken als het gaat over je komende 
carrière. In de huidige arbeidsmarkt 
is het aanbod zo groot, dat je door de 
hoeveelheid vacatures en mogelijkheden je 
droombaan niet kan onderscheiden. 

Een stage of een studie-gerelateerde 
bijbaan kan je helpen bij het oriënteren 
op de mogelijkheden die er op de 
arbeidsmarkt zijn. Zo kun je erachter 
komen wat voor een organisatie wel of niet 
bij je past en van welke werkzaamheden je 
energie krijgt. Het is heel waardevol als je 
er al tijdens een stage achter kan komen 
wat je wel en niet leuk vindt, in plaats van 
tijdens de sollicitatieprocedure. 

Hiernaast is een stage of bijbaan de 
perfecte plek om te netwerken. Je komt 
met collega’s en klanten in aanraking die je 
veel kunnen vertellen over het werkveld en 
de keuzes die zij hebben gemaakt tijdens 
hun studie en loopbaan. Ook kun je aan 
deze mensen laten zien waar je goed in 
bent of waar je interesses liggen. Wie weet 
komen de contacten die je tijdens deze 
periode hebt opgedaan later goed van pas.  

Verder onderscheidt een stage of bijbaan 
je van andere studenten. Je laat aan 
je toekomstige werkgever zien dat je 

praktijkervaring hebt opgedaan en dat 
je weet hoe het is om in een bedrijf te 
werken. Je leert tijdens deze periode 
vaardigheden die je vaak niet tijdens je 
studie meekrijgt. Het opdoen van ervaring 
en het in praktijk brengen van je kennis kan 
ervoor zorgen dat jouw CV eruit springt. 

Ten slotte draagt een bijbaan of stage bij 
aan je persoonlijke ontwikkeling. Door 
het opdoen van praktijkervaring, krijg 
je nieuwe inzichten in je interesses en 
kunnen. Vind je het bijvoorbeeld leuk om 
in een team te werken? Zou je graag een 
managementfunctie willen bekleden? 
Wat zijn je kwaliteiten en wat zijn juist je 
valkuilen? Door het opdoen van ervaring 
zal je merken dat je steeds beter antwoord 
kunt geven op deze vragen, iets wat 
je gaat helpen bij het oriënteren op je 
komende baan. 

NEDERLANDERS ZIJN TOCH DIK EN GELUKKIG?

Wij als Integrand willen je graag bij dit 
proces helpen. Integrand is een organisatie 
gerund door en voor studenten, waarbij de 
persoonlijke ontwikkeling van studenten 
naast en tijdens hun studie centraal 
staat. Door het gratis begeleiden van 
studenten bij het zoeken van een stage 
of een academische bijbaan, willen wij 
studenten zo goed mogelijk helpen bij 
de voorbereiding en oriëntatie op de 
arbeidsmarkt. 

Wil jij graag weten wat de mogelijkheden 
zijn en gratis advies krijgen? Schrijf je 
dan snel in op www.integrand.nl! 

WAAROM JEZELF ONTWIKKELEN  
NAAST JE STUDIE ZO BELANGRIJK IS 
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 PAK JE PASS IE!
Een tienstappenplan naar succes!

Johan Struwe

Verkrijgbaar bij

www.bol.com www.managementboek.nl
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Mag het studentenleven van jou wel wat 
duurzamer? Studenten voor Morgen (SvM) 
is een nationaal studentennetwerk voor 
een duurzame toekomst. Wij  stimuleren 
studenten om te kiezen voor een 
duurzame levensstijl, studie en carrière. 
SvM werkt samen met lidorganisaties in 
diverse studentensteden. Met studenten 
uit heel Nederland werken we aan het 
informeren van andere studenten rondom 
duurzaamheid en het organiseren van 
projecten op dit gebied. Daarnaast zet 
Morgen zich in voor een meer duurzaam 
onderwijs, onderzoek en bedrijfsvoering op 
zowel universiteiten als hogescholen. 

Maar nu: hoe kan jij ons hierbij helpen? 
Dan kan door redacteur te worden bij 
DuurzameStudent.nl, hogescholen 
en universiteiten te ranken tijdens de 
SustainaBul of door de Duurzame 
Introductie Stunt mede te organiseren. 
Ga naar www.studentenvoormorgen.nl/
vacatures voor alle vacatures.

Word redacteur bij DuurzameStudent.nl
Duurzamestudent.nl is een online 
magazine dat in 2008 is opgericht 
door SvM. Volgens Duurzamestudent.
nl gaat duurzaamheid over een eerlijke 
en veilige plek op aarde voor iedereen. 
Dat betekent dat de redacteuren jou hun 
kijk bieden op sociale, economische en 
ecologische thema’s. Je vindt er 
artikelen die variëren van licht- tot 
donkergroen. Praktische tips voor een 
wat duurzamer leven, of juist complexere 

duurzaamheidsthema’s in toegankelijke 
taal: als het bijdraagt aan een duurzamer 
leven voor de Nederlandse student is het 
er te vinden! 

DuurzameStudent.nl is altijd op zoek naar 
meer redacteuren die willen meeschrijven. 
Beschik jij over een groen hart én vlotte 
pen? Dan ben jij misschien onze nieuwe 
redacteur! 
Word ranker van de SustainaBul
Ken jij de SustainaBul al? De 

SustainaBul is dé ranglijst van hoger 
onderwijsinstellingen op het gebied van 
duurzaamheid. Ben jij ook benieuwd hoe 
jouw universiteit of hogeschool scoort op 
het gebied van duurzaamheid en wil jij 
jouw steentje bijdragen? Meld je dan aan 
als ranker!  Als ranker ben jij degene die 
de universiteiten en hogescholen gaat 
beoordelen. Dat doe je met de antwoorden 
die zij hebben gegeven op een vragenlijst. 
Je bekijkt de antwoorden, plaatst 
opmerkingen ter verbetering en kent een 
score toe. Je feedback wordt teruggestuurd 
naar de universiteiten en hogescholen, 
die daar vervolgens mee aan de slag 
kunnen om daarna een definitieve versie 
op te sturen.

Word projectcoördinator van de Duurzame 
Introductie Stunt

De Duurzame Introductie Stunt is 
een landelijke competitie tussen 
introductieweken, studie- en studenten-
verenigingen op het gebied van 
duurzaamheid. We dagen de weken uit 
om zo duurzaam mogelijk te zijn door 
bijvoorbeeld te kiezen voor minder vlees, 
geen wegwerp plastic en gezamenlijk 
vervoer met de fiets in plaats van busjes. 

De verenigingen worden beoordeeld op 
de door hun bedachte en uitgevoerde 
stunt. Zo’n stunt moet erop gericht zijn 
om duurzaamheid op een leuke manier 
onder de aandacht te brengen van hun 
(aankomende) leden.
De leukste en duurzaamste stunt en 
week winnen een geweldig geldbedrag 
en eeuwige roem.  Hiermee willen we 

studenten laten zien dat duurzaamheid 
eigenlijk heel simpel en leuk is!

Als DIS-coördinator ben je verantwoordelijk 
voor dit geweldige project. Dus 
ben jij een gemotiveerde student 
met organisatietalent? En wil jij dit 
organisatietalent inzetten voor een 
leuk, impactvol evenement? Word dan 
projectcoördinator!

Shamsa (Somalië) werd grotendeels 
opgevoed door haar opa en oma 
en vluchtte op haar achttiende naar 
Nederland, naar haar moeder die daar al 
een aantal jaar woonde. Het is haar droom 
om cardioloog te worden, net als haar 
opa. Ze studeert nu verpleegkunde aan 
de Hogeschool van Amsterdam. Omdat 
ze in het begin erg onzeker was over 
haar taalniveau, ging ze op zoek naar een 
cursus waar ze haar schrijfvaardigheid 
kon verbeteren. Het UAF droeg bij aan de 
kosten hiervan. 2017 was het jaar dat ze 
eindelijk haar draai vond in haar studie. 
Shamsa: ‘Ik werd zelfstandig en had geen 
hulp meer nodig bij het studeren.’

Sedr (Syrië) groeide op in Damascus. 
Omdat zijn moeder overleed toen hij nog 
peuter was, heeft zijn vader altijd een 
belangrijke rol in zijn leven gespeeld. 
Het was ook zijn vader die hem begin 

2015 op het hart drukte dat hij moest gaan, 
weg van de oorlog, de waanzin en de 
dienstplicht, op naar een nieuwe toekomst: 
‘Ik wil jou niet verliezen aan deze oorlog’, 
zei hij. Nu is Sedr één van de deelnemers 
aan een nieuw leerwerktraject voor het 
mbo dat het UAF heeft opgezet. Sedr kan 
op deze manier door in de elektrotechniek, 
een vak waar hij in Syrië al ervaring 
in op deed. Hij is blij dat hij binnenkort 
geen uitkering meer nodig heeft: ‘Dat 
Nederlanders voor mij moeten betalen, 
vind ik heel erg.’

Kom in actie voor vluchtelingstudenten
Wil je graag iets doen voor 
vluchtelingstudenten zoals Shamsa 
en Sedr? Bedenk dan met je 
studentenvereniging of met vrienden 
een actie om geld in te zamelen. 
Studentenvereniging Minerva uit Leiden 
ging jou voor. In samenwerking met 
vluchtelingstudenten die meedoen aan het 
Voorbereidend Jaar Leiden bedachten ze 
de actie ‘Studenten voor studenten’. 
In één jaar tijd haalden zij samen € 11.500 
op voor het UAF. 

Dezelfde drijfveren
Met ‘Studenten voor studenten’ bedoelen 
de initiatiefnemers dat studenten in alle 
opzichten gelijkwaardig zijn. Zij stellen 
dat vluchtelingstudenten in ons land ook 
recht hebben op alles wat Nederlandse 
studenten vaak zo vanzelfsprekend vinden, 

zoals de vrijheid om een studie te kiezen 
en de mogelijkheid om jezelf te ontplooien.
Jochem Nielsen, voorzitter van de actie: 
‘Ongeacht onze achtergronden zijn wij 
allemaal bezig om een studie te halen, en 
om daarmee het beste uit onszelf te halen. 
De drijfveren van studenten zijn vaak 
vergelijkbaar en dit zorgt ervoor dat men 
begrip heeft voor elkaar.’
De Leidse studenten organiseerden 
bijvoorbeeld een ‘Rollend Minerva’ 
Foodtruck-festival en een fiets-sponsor-
tocht. Zij gaven alle vluchtelingstudenten 
die meedoen aan het Voorbereidend Jaar 
een Museumjaarkaart. Ook verhoogden 
zij de bierprijs tijdens borrelavonden 
met 20 eurocent, waarbij de meerprijs 
naar het goede doel ging. Dat bleek een 
succesformule te zijn.

Ook een goed idee?
Word je hierdoor getriggerd en borrelt er 
een goed idee op? Meld jouw actie aan 
via donateuren@uaf.nl. Wij zorgen daarna 

www.uaf.nl 

MEER INFO

DRIE MANIEREN OM HET STUDENTENLEVEN 
TE VERDUURZAMEN

BRIGHT FUTURE MADE BY YOU

dat je op een makkelijke manier online 
aandacht krijgt via ons Kom in actie-
platform. Zodra jouw actiepagina gereed 
is, kun je de donatielink direct delen met je 
vrienden en familie. We denken graag met 
je mee!

Wat doen we met jouw donatie?
Dankzij jouw bijdrage kan het 
UAF vluchtelingen die bij jou in de 
collegebanken zitten ondersteunen 
bij het opbouwen van een nieuw 
bestaan in Nederland. Zij hebben zo de 
mogelijkheid hun talenten te ontwikkelen. 
Jij toont je sociale en maatschappelijke 
verantwoordelijkheid, en maakt voor een 
vluchtelingstudent een wereld van verschil!
Kijk voor meer informatie op www.uaf.nl.
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Student eenzaam en 
ongemotiveerd door online 
onderwijs
Online onderwijs heeft weinig invloed op 
de cijfers en voortgang van studenten, 
maar wel op hun humeur en motivatie. 
Dat blijkt uit onderzoek van ResearchNed 
onder twaalfduizend studenten aan 
hogescholen en universiteiten, in opdracht 
van studentenorganisatie ISO. Het ISO 
wilde weten wat studenten vinden van 
online onderwijs dat nu al bijna een jaar 
de dagelijkse praktijk is. Verschillende 
universiteiten en hogescholen houden de 
voortgang en stemming van hun studenten 
bij, maar een groot landelijk onderzoek 
ontbrak tot nu toe. Uit het onderzoek, 
dat donderdag verschijnt, blijkt dat een 
op de drie studenten aan universiteiten 
het afgelopen jaar helemaal geen fysiek 
onderwijs heeft gevolgd. Gemiddeld 
volgen de meeste studenten, aan zowel 
hogescholen als universiteiten, ruim 
70 procent van hun colleges online.
Vinden ze dat prettig? Nou, nee: bijna 80 
procent wil dolgraag meer fysiek onderwijs. 
Toch zijn studenten ook positief over de 
online lessen. “Ik ben blij met de vrijheid die 
het onderwijs op afstand mij geeft”, zegt een 
van de studenten. “Het onderwijs op afstand 
zorgt ervoor dat ik mij goed kan focussen 
op de leerstof en het maakwerk én niet 
afgeleid ben door andere leerlingen.”Een 
ander: “Online onderwijs is anders, maar 
daardoor niet minder van kwaliteit. Net zoals 
bij fysiek onderwijs, het draait allemaal om je 
eigen inzet.” Eenderde van de ondervraagde 
studenten zou ook na de coronacrisis nog 
wel (deels) afstandsonderwijs willen volgen.
Het grootste probleem van online onderwijs 
is de eenzaamheid die ermee gepaard 
gaat: ruim dertig procent van de studenten 
voelt zich vaak eenzaam, kampt met 
motivatieproblemen en kan zich nauwelijks 
concentreren. De onderzoekers van 
ResearchNed leggen een direct verband 
tussen de hoeveelheid online onderwijs en 
de mate van welbevinden. Anders gezegd: 
hoe meer online colleges, hoe eenzamer en 
ongemotiveerder de student.

Dahran Çoban, voorzitter van het ISO, 
noemt de uitkomsten zorgelijk. “Er zijn 
studenten die niemand zien en hele dagen 
alleen naar zichzelf kijken in teams. 
”Het ISO gaat een eigen ‘routekaart’ maken 
om studenten meer perspectief te bieden, 
zegt Çoban. “Het hoger onderwijs ontbreekt 
tot nu toe volledig in de persconferenties 
en routekaarten van het kabinet. Er wordt 
wel veel gesproken over jongeren en 
onderwijs, maar dan gaat het altijd over 
het basisonderwijs. Dat is absurd! De nood 
onder studenten is te hoog. We kunnen niet 
langer achteraan in de rij staan.” ¶

Gratis collegejaar voor iedereen: 
‘Elke student wordt geraakt door 
coronacrisis’
Een jaar extra en kosteloos studeren. Als het 
aan de Landelijke Studentenvakbond ligt, 
moet dat voor iedere student in het hoger 
onderwijs een mogelijkheid worden.
Een plan dat nog een stap verder gaat dan 
het voorstel van GroenLinks en D66 om 
enkel studenten met een studieachterstand 
deze mogelijkheid te bieden. “Vrijwel 
iedere student heeft het afgelopen jaar de 
gevolgen van de coronacrisis ervaren. Veel 
studenten zijn hun inkomstenbron verloren, 

maken zich zorgen over de kwaliteit van het 
onderwijs en ook op veel andere vlakken 
kan het voelen als een verloren jaar. Dat 
moeten ze over kunnen doen,” stelt LSVb-
voorzitter Lyle Muns. Hij beaamt dat het nu 
allesbehalve ‘de mooiste tijd van je leven is’. 
“Dit zou normaal gesproken een spannende 
tijd moeten zijn, waarin je je ontwikkelt en 
netwerken opbouwt. Maar in plaats daarvan 
zitten we allemaal binnen. Waarom zou je 
dan nu nog 2000 euro collegegeld moeten 
betalen?”

De studentenvakbond stelt dat een jaar 
extra studeren zonder hiervoor collegegeld 
te hoeven betalen, de juiste compensatie 
voor de geleden schade is. Daarnaast 
wil de LSVb dat de studiefinanciering van 
studenten verlengd wordt zodat studenten 
gedurende hun gratis collegejaar ook 
nog aanspraak kunnen maken op hun 
aanvullende beurs en studentenreisproduct. 
Ook moet de mogelijkheid om te lenen 
met een jaar verlengd worden. Volgens de 
vakbond zijn deze plannen van groot belang 
om studenten op passende wijze te kunnen 
compenseren en weer op de rit te krijgen.

Vorige week schreef Jan Hol, voorzitter 
van college van bestuur van de Christelijke 
Hogeschool Ede, nog een open brief aan 
Rutte. Ook hij pleit voor een jaar studeren 
cadeau. Studenten lopen vertraging op, hun 
prestaties dalen, minder vrolijk worden, zich 
zorgen maken over hun toekomst, zo somde 
hij op. “Ze leven eigenlijk in een mentale 
hongerwinter. Velen van hen hebben continu 
last van dreiging, angst en isolatie. En dat 
schaadt onze jonge generatie.”
Hoewel vanuit verschillende hoeken 
de afgelopen dagen plannen voor de 
compensatie van studenten kwamen, ziet 
de Landelijke Studentenvakbond duidelijke 
verschillen in benadering. Muns: “Enkele 
hogescholen opperden dat het mogelijk 
moet zijn een jaar extra studiefinanciering te 
krijgen. In de praktijk betekent dat voor veel 
studenten vooral langer mogen lenen, wat 
dus niet neerkomt op echte compensatie.”
Het voorstel van D66 en GroenLinks dat 
donderdag met een motie in de Tweede 
Kamer op een meerderheid kon rekenen, 
vindt de studentenbond een summiere 
oplossing. “Wij willen dat deze compensatie 
geldt voor alle studenten die tijdens het 
collegejaar 2020-2021 ingeschreven 
stonden bij een hoger onderwijsinstelling. 
Elke student is op een bepaalde 
manier gedupeerd.” De LSVb wil vooral 
benadrukken dat het de overheid is die de 
kosten voor een gratis collegejaar moet 
dragen en niet de onderwijsinstellingen 
zelf. “Hoewel veel lessen online zijn en 
ruimtes niet gebruikt worden zijn hoger 
onderwijsinstellingen niet goedkoper uit 
geweest gedurende de coronacrisis. 
Gebouwen en personeel moet nog steeds 
doorbetaald worden. Daarom kunnen we 
de hogeronderwijsinstellingen niet zelf laten 
opdraaien voor het schrappen van het 
collegegeld. Dit voorstel moet gefinancierd 
worden vanuit het ministerie van onderwijs.”

Recordaantal studenten aan 
Nederlandse universiteiten en 
hogescholen
In het huidige studiejaar staat een 
recordaantal van ruim 817.000 studenten 
ingeschreven aan de Nederlandse 
universiteiten en hogescholen. Het aantal 

hbo’ers steeg met 10 procent tot bijna een 
half miljoen studenten, het aantal wo’ers 
steeg met 8 procent tot ruim 327.000. De 
Vereniging van Universiteiten (VSNU) en 
de Vereniging Hogescholen verklaren de 
toename uit de coronacrisis. Allereerst 
zijn vorig jaar meer middelbare scholieren 
geslaagd door het wegvallen van de centrale 
examens. Daardoor was de instroom vanuit 
het vwo naar de universiteit met 14 procent 
hoger dan vorig jaar en vanaf de havo naar 
het hbo 12 procent hoger.  
Ook speelt mee dat een tussenjaar voor 
de meeste eerstejaars geen optie was, 
door de reisbeperkingen als gevolg van het 
coronavirus. De uitval op de universiteit was 
ook lager, doordat het bindend studieadvies 
voor eerstejaars is versoepeld. Zij hoeven 
minder studiepunten te halen om door te 
stromen naar het tweede jaar. De VSNU 
sluit niet uit dat de uitval in de komende 
jaren hoger zal zijn, doordat studenten in 
een ander studiejaar alsnog uitvallen.
Het aantal inschrijvingen voor een 
masteropleiding steeg met 19 procent.  
Dat komt mede doordat het eenvoudiger 
is gemaakt om aan een masteropleiding te 
beginnen terwijl de bacheloropleiding nog 
niet is afgerond. Ook de eisen voor het 
doorstromen vanuit het hbo naar het wo zijn 
versoepeld.

De hogescholen zagen vooral een toename 
voor opleidingen gericht op sectoren waar 
grote tekorten zijn. Zo kozen bijna 32 
procent meer studenten voor een pabo-
opleiding en bijna 15 procent meer voor een 
opleiding tot verpleegkundige.  
Ook technische opleidingen zijn in trek.
Op de universiteiten zijn vooral opleidingen 
op het vlak van economie, recht, gedrag en 
maatschappij populairder geworden: zo’n 10 
procent gemiddeld.  
Ook onderwijsopleidingen zagen een flink 
toename van het aantal studenten, van  
6 procent, terwijl vorig jaar nog een krimp 
van 7 procent werd opgetekend.
De toename van het aantal studenten vergt 
veel van de universiteiten, zegt VSNU-
voorzitter Pieter Duisenberg.  
“De studentenaantallen groeien al jaren hard 
en nu is daar door de coronacrisis weer een 
flinke schep bovenop gekomen.” In twintig 
jaar is het aantal studenten verdubbeld.
De koepel is daarom in gesprek met 
het ministerie van Onderwijs, Cultuur en 
Wetenschap om de financiering van het 
onderwijs te laten stijgen. Normaal wordt 
de balans pas twee jaar later aangepast. 
Daarnaast wil Duisenberg dat de 
rijksbijdrage per student stijgt.  
Hij hoopt dat een volgend kabinet fors zal 
investeren in wetenschap. Als gevolg van de 
coronamaatregelen wordt er dit studiejaar 
nauwelijks fysiek onderwijs gegeven. 
Duisenberg hoopt dat het volgende 
collegejaar, vanaf 1 september, alles weer 
bij het oude zal zijn. “Maar dat is natuurlijk 
afhankelijk van het vaccineren.”
Ondertussen voeren de universiteiten 
een aantal pilots uit om te onderzoeken 
hoe fysiek onderwijs kan worden mogelijk 
gemaakt, in samenwerking met de 
hbo’s en mbo’s. In Groningen wordt 
geëxperimenteerd met sneltesten voor een 
tentamen. Dat zal worden uitgebreid naar de 
Vrije Universiteit in Amsterdam, de Erasmus 
Universiteit in Rotterdam, de Radboud 
Universiteit in Nijmegen, de TU Delft en de 
TU Eindhoven. ¶
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Nepnieuws
‘Vroeger’ las je de krant als nieuwsbron en kon je ervan 
uitgaan dat 90% van hetgeen je las ook daadwerkelijk 
waar was. Waarheidsvinding en ‘fact checking’ waren een 
groot goed. Tegenwoordig leven we in het tijdperk van de 
sociale media en brengen miljarden mensen nieuws dat 
geen nieuws is, maar een statement dat gebaseerd is op 
persoonlijke voorkeuren. In 90% van de gevallen kunnen 
we dit nepnieuws noemen.

Dat deze tendens niet goed is en in sommige gevallen zelfs 
gevaarlijk kan zijn, is al regelmatig in de praktijk gebleken. 
Het leidt uiteindelijk ook tot steeds meer polarisatie met alle 
gevolgen van dien. Mensen denken niet meer na en nemen 
alles klakkeloos voor waarheid aan.
Ook onder studenten is dit zichtbaar. Een mooi voorbeeld 
zijn de klimaatmarsen waar veel studenten aan deelnemen. 
Wanneer aan studenten enkele willekeurige vragen over 
het klimaat worden gesteld, blijkt uit hun antwoorden het 
bekende ‘klok/klepel-verhaal’.

Studenten zijn onze toekomst. Ik zou hen daarom 
willen oproepen om kritisch te zijn en zich eens echt te 
verdiepen in onderwerpen die hen interesseren. Dan zul 
je tot onverwachte inzichten komen die je tot nu toe als 
onmogelijk had getypeerd. ¶

Studentenverenigingen hebben een 
meerwaarde
Ruim 50.000 studenten in Nederland zijn lid van 
een studentenvereniging. Uit onderzoek blijkt dat 
studenten die lid zijn van een studentenvereniging een 
grotere kans hebben om hun studie te voltooien ten 
opzichte van studenten die geen lid worden van een 
studentenvereniging. 

Ondanks deze simpele statistiek zitten studenten-
verenigingen in de media vaak in een verdomhoekje. 
Het bekende vingertje wordt snel gewezen. Dat is jammer 
en vooral erg kortzichtig. Het leidt er zelfs toe dat er 
inmiddels verenigingen zijn die alcoholvrij bier schenken! 
Alcoholvrij bier en studentenverenigingen… 
Laten we even normaal doen.

Lid zijn van een studentenvereniging heeft veel voordelen. 
Zo bouw je vriendschappen op voor het leven en ervaar 
je een studentencultuur die al vele decennia bestaat. In 
een tijd waarin tradities veelal overboord zijn gegooid, is 
dat een groot goed. Verder zijn er uiteraard de bekende 
feesten, maar kun je ook vertrouwen op ondersteuning met 
jouw studie.

Aangezien bestuurders van studentenverenigingen 
financieel ondersteund worden door universiteiten en 
hogescholen zijn er de laatste jaren steeds strictere 
richtlijnen waar studentenverenigingen aan moeten 
voldoen. De dames en heren van de colleges van 
bestuur van deze onderwijsinstellingen vergeten blijkbaar 
opeens dat ze zelf ook ooit lid zijn geweest van een 
studentenvereniging. Zouden de jongens en meisjes 
tegenwoordig veel stouter zijn? Nee, natuurlijk niet. Dit is 
weer een mooi staaltje van gebrek aan lef van bestuurders, 
waarbij ‘op safe spelen’ hoog in het vaandel staat. ¶

Cantus
Denkend aan mijn studietijd komen ook zeker de 
gedachten naar boven aan de vele cantussen die ik heb 
mogen meemaken. Oorspronkelijk komt dit fenomeen uit 
België, maar inmiddels is het ook in vele Nederlandse 
studentensteden geadopteerd. 
Kort door de bocht is een cantus een groot studentikoos 
drank- en zangfestijn, waarbij traditioneel enkele regels 
gevolgd dienen te worden. 
Een cantus wordt voorgezeten door het zogenaamde 
Praesidium, bestaande uit een senior (de praeses) en soms 
een (pro)cantor, quaestor of abactis. De senior is de baas 
en leidt de cantus; hij staat tevens boven de cantusregels. 
Meestal bepaalt hij/zij, doorgaans in samenspraak met de 
cantor, ook welke liederen er gezongen worden. Op het 
moment dat het praesidium opkomt, wordt meestal het Io 
Vivat gezongen.

De liederen worden gezongen uit een studentencodex. 
Na ieder lied bepaalt de praeses wat er gaat gebeuren. 
Wordt het ad fundum (in één teug het glas bier 
leegdrinken), ad satis (drinken totdat de praeses ‘satis’ 
zegt) of ad libertum ( je bepaalt zelf hoeveel je drinkt). 
Tussen de bedrijven door kunnen medestudenten 
berichten in jouw codex schrijven. Je zult begrijpen dat 
deze berichten steeds vager worden naarmate de avond 
verstrijkt.

Maastricht was de eerste studentenstad in Nederland waar 
een cantus gehouden werd. Inmiddels vinden cantussen in 
bijna alle grotere studentensteden plaats. 
Dit is weer een mooi voorbeeld van een traditie die bij het 
Nederlandse studentenleven hoort. Ad fundum! ¶

THE COLUMN

Een cantus op een schilderij uit 1900 van 
Georg Mühlberg.

Regelmatig plaatsen 

we nieuwe columns op 

www.studentenkrant.net. 

Op deze pagina vind 

je een selectie uit de 

laatste columns.
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BIJ

Filmpje pakken?

€6,50 voor studenten

Kijk voor het programma en de tijden op www.concordia.nl

Nog geen huisarts in Nijmegen? 
Schrijf je nu in! 

 
MijnHuisarts – jouw huisarts op de campus 
Persoonlijk en digitaal makkelijk bereikbaar 

www.ugc-heyendael.praktijkinfo.nl 
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Ben jij op 
zoek naar 

woonruimte 
in Enschede?

Wij bieden je 
alle ruimte

WOON JE ALS STUDENT IN ENSCHEDE?
HEB JE AL EEN HUISARTS IN ENSCHEDE?

NEE? IS GEWENST!
SCHRIJF JE NU GEMAKKELIJK ON-LINE IN!

www.campushuisarts.nl

CAMPUS
HUISARTS

campushuisarts.nl

Waar studeer je 
het best..?

Volg ons op facebook
Pijpenstraat 15  Enschede 053 4 804 804 !  

        Tip! 
Jonger dan 18 jaar? 

Dan kun je gratis 

naar de Bieb!

• op school• thuis
• in de nieuwe    studie-cabines   

  v.d. bieb

Gratis voor studenten zonder lidmaatschap!
- gebruik studieplekken
- WiFi

De juiste studie gevonden. Nu nog de 
perfecte kamer. Met 6.500 kamers 
beschikt SSH& over het grootste 
aanbod in Nijmegen & Arnhem. 

Vind je kamer op www.sshn.nl

Volg ons nu ook op

SSHN1734 Adv Woonkrant 130x197 - Bellen.indd   1 14-04-17   14:39



LifeStyle

Studentenkrant Voorjaar 2021 - 5e jaargang nr. 1WWW.STUDENTENKRANT.NET 21

  BLIXEM EN STUDENTEN;  
  EEN GOEDE COMBI

Bij BliXem, in een prachtig pand 
aan de Groesbeekseweg, kun 
je van maandag t/m zaterdag 
terecht. 

’s Zomers op het beschutte en 
zonnige terras en als dat te fris is, 
lekker warm binnen in de hoge en 
gezellige ‘en suite’ kamers.

Vanaf 09.00 uur ’s ochtends staan 
ze voor je klaar met koffie en 
ontbijt, ’s middags serveren ze de 
lekkerste broodjes (tip: probeer 
eens de Club Sandwich of de 
Ciabatta roombrie!) en ’s avonds 
kun je er heerlijk dineren.
Eerst nog even borrelen met 
een biertje of wijntje en een 
borrelplank, daarna genieten 
van de hoofdgerechten op het 
dagmenu, die slechts € 9,50 
kosten. Of kies voor een van 
de heerlijke maaltijdsalades op 
de kaart!Ook met een groep 
(bijvoorbeeld je sportclub, 
klas, studievereniging, of met 
huisgenoten) kun je er goed 
terecht, als je tevoren reserveert 
stellen ze een groepsarrangement 
voor je samen. 

Of je kunt kiezen voor een high tea 
of een high wine, ook erg gezellig!
 
Naast het eetcafé heeft BliXem 
ook een superleuke en kleurrijke 
cadeauwinkel en die is, net als het 
eetcafé, 6 dagen per week tot 21 
uur geopend.
Maar je kunt ook altijd even 
op hun webshop kijken: www.
blixemwebshop.nl
In BliXem leren en werken 
medewerkers met een afstand 
tot de arbeidsmarkt onder 
professionele begeleiding het 
horeca- of retailvak. Op het 
gebied van gastvrijheid hoeven ze 
trouwens weinig meer te leren: wat 
een warm welkom en geweldige 
service is het bij BliXem!

BliXem 
– Groesbeekseweg 75 Nijmegen 
– 024-3888678 
– www.blixemnijmegen.nl

CAFÉ DE PLAK; TWEEDE HUISKAMER  
VOOR VEEL STUDENTEN

Café de Plak bestaat al meer dan 40 
jaar en is vooral beroemd vanwege het 
‘kaasgehakt’. Naast deze vegetarische 
‘kaasbal’ is er een ruime keuze uit 
vegetarische, vis- en vleesgerechten 
die iedere dag worden geserveerd met 
overheerlijke handgesneden frites, twee 
verse salades en warme groente. Vers, 
verantwoord en betaalbaar; gewoon 
lekker eten in een ongedwongen sfeer. 
Daarom is het bij De Plak alle dagen... 
lekker druk.

Overdag kun je bij Café de Plak terecht 
voor een warme lunch; variërend van 
tosti tot uitsmijter en van soep tot 
vegetarische burger; heerlijke koffie, 
taart en dagverse soep.

Berucht is de Plak vanwege haar feesten in 
de kelder die je ook kunt afhuren als je zelf 
een feest wilt geven.

De Plak is er trots op een collectief te zijn: 
er is geen baas, alle medewerkers dragen 
een steentje bij aan de bedrijfsvoering 
en beslissingen worden democratisch 
genomen.

Lunchen is mogelijk van 12:00 tot 16:00 
uur, ‘s avonds is de keuken geopend van 
17:30 tot 21:30 uur.
Wil je iemand een etentje kado doen? Dat 
kan met hun eetbonnen.

Reserveren kan alleen voor groepen (10 
tot 30 personen) in de speciaal daarvoor 
bestemde ruimte in de kelder.
De kelder kun je ook afhuren voor het 
geven van een feest. de capaciteit is zo’n 
110 personen. Neem voor meer informatie 
even contact op via info@cafedeplak.nl

LifeStyle
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Studerende zzp’er mag Tozo-
uitkering soms toch houden
Of je als student-ondernemer het afgelopen 
jaar in aanmerking kwam voor een Tozo-
uitkering én of je hem ook daadwerkelijk 
mag opstrijken, hangt maar net af van waar 
je woont. Gemeenten interpreteren de 
regels niet allemaal hetzelfde.  
“Super oneerlijk!”

Voor veel ondernemers betekent de 
coronacrisis een zware tijd. Door de 
lockdown en contactbeperkingen vallen 
omzetten tegen. Om die reden heeft de 
overheid een omvangrijk steunpakket 
opgetuigd, waar veel ondernemers maar 
wat blij mee zijn.

Een van die steunregelingen is de Tozo, 
een speciale bijstandsregeling voor 
zelfstandig ondernemers. Gemeenten zijn 
verantwoordelijk voor het uitbetalen van 
de Tozo. Afhankelijk van je persoonlijke 
omstandigheden kun je met deze regeling 
rekenen op een maandelijkse uitkering van 
ongeveer 1000 tot 1500 euro.

Maar niet als je studeert. Studenten 
zijn in principe uitgesloten van de Tozo, 
want zij kunnen aanspraak maken op 
studiefinanciering, een lening van de 
overheid. Maar in veel gevallen hebben zij 
de Tozo toch gekregen, omdat gemeenten 
snel steun wilden verlenen en pas achteraf 
gingen controleren. Officieel moeten 
gemeenten dan terugvorderen, maar dat 
gebeurt niet altijd.

RTL Z sprak de afgelopen maanden met 
meerdere studerende ondernemers die 
in financiële problemen zijn gekomen, 
omdat ze de Tozo moesten terugbetalen. 
In andere gevallen redden ze het qua geld 
wel, maar vinden ze het gewoon oneerlijk 
dat de ene ondernemer wel steun krijgt en 
zij niet. Alleen maar omdat ze naast hun 
onderneming ook nog studeren.

Megan van Vuuren (25), bijvoorbeeld. 
“Eigenlijk heb ik het door Tozo 1 kunnen 
redden”, zegt zij. Haar dansschool was 
tijdens de eerste lockdown volledig 
gesloten, maar vanwege de Tozo besloot 
ze toch haar docententeam, ook zzp’ers, 
door te betalen. “Vervolgens kon ik alles 
terugbetalen, maar ja: het geld was al 
weg.”

Ook Raoul Bouchrit (26) kreeg aanvankelijk 
Tozo 1 uitgekeerd, maar moest van de 
gemeente Vlaardingen terugbetalen. 
Toen hij officieel bezwaar maakte kwam de 
gemeente tot inkeer. “Ze zeiden tegen mij: 
wij hebben het verkeerd gedaan in de 
aanvraag, dus jij mag het houden. Maar 
dat geldt niet voor Tozo 2 en 3.”

Niet alleen student-ondernemers vinden 
dat de regels rond Tozo verwarrend. 
Ook gemeenten wijzen erop dat de criteria 
rond de Tozo lange tijd onduidelijk waren. 
Dat zorgt er mede voor dat de regels niet 
overal hetzelfde zijn, blijkt uit een rondgang 
van RTL Z. Veel gemeenten geven aan 
coulante terugbetalingsregelingen aan 
te bieden, maar anderen gaan een stap 
verder.

“De gemeente Delft heeft besloten om 
in de gevallen waar een voorschot was 
toegekend niet terug te gaan vorderen, 
omdat de uitsluiting van deze doelgroep 
niet bekend was”, laat een woordvoerder 
daar weten. Student-ondernemers in Delft 
mogen hun Tozo dus houden.

In Nijmegen niet. “Met alle studenten 
die een voorschot hebben gehad 
is telefonisch contact geweest en 
meegedacht. Het verstrekte bedrag is 
inderdaad teruggevorderd, maar in overleg 
en met mogelijkheid voor een coulante 
betalingsregeling. Voor enkele studenten 
had het geen recht hebben op Tozo het 
gevolg dat ze hun lening bij DUO moesten 
verhogen”, geeft een woordvoerder van de 
gemeente Nijmegen aan.

Wat bijvoorbeeld de gemeente Delft doet 
is prima, bevestigt een woordvoerder van 
de Vereniging Nederlandse Gemeenten 
(VNG). De richtlijnen vanuit het ministerie 
van Sociale Zaken zijn onlangs aangepast.

Gemeenten die in 2020 Tozo-uitkeringen 
hebben uitbetaald aan student-
ondernemers mogen dat zo laten. 
Als een student-ondernemer heeft 
verzwegen studiefinanciering te ontvangen 
terwijl daar in het aanvraagformulier van 
de gemeente expliciet wel naar werd 
gevraagd, is terug-vordering wel op zijn 
plaats, laat de VNG weten.

Sommige gemeenten hebben daarop 
besloten hun terugvorderingen te herzien. 
Rotterdam en Utrecht laten aan RTL 
Z weten actief op zoek te zijn gegaan 
naar student-ondernemers die hun Tozo-
uitkering toch zouden mogen houden, om 
hen alsnog geld over te maken.

Dat er student-ondernemers zijn die Tozo 1 
wel mogen houden vindt dansschoolhouder 
Megan van Vuuren fijn voor hen. 
Maar tegelijkertijd ‘super oneerlijk’ voor 
zichzelf. Zij blijft hopen op een oplossing.

Bouchrit, die een detacheringsbureau in de 
evenementenbranche heeft, vindt ook dat 
meer steun voor deze groep ondernemers 
op zijn plaats is. “Ik heb nu al een jaar 
lang een studielening extra, dat is 12.000 
euro. Terwijl andere ondernemers in mijn 
branche wel steun krijgen. Daar word ik 
super erg in benadeeld, bijvoorbeeld als ik 
later een hypotheek aanvraag.”

Gemeenten hebben een zekere 
‘beleidsvrijheid’ bij het uitvoeren van 
plannen die op landelijk niveau zijn 
bedacht. “Dat betekent automatisch dat 
er in die uitvoering verschillen zijn tussen 
gemeenten”, benadrukt de Nationale 
Ombudsman, de instantie waarbij burgers 
hun beklag kunnen doen als ze een conflict 
hebben met de overheid.

Maar die verschillen mogen niet te groot 
worden. “Als een student-ondernemer in 
de knel komt omdat de gemeente Tozo 
terugvordert, moet de gemeente dat op 
een behoorlijke manier doen. 

Zo moet de gemeente zorgen dat 
iemand in zijn levensbehoefte kan blijven 

voorzien en rekening houden met het 
bestaansminimum. Waar nodig moet 
de gemeente maatwerk toepassen en 
in gesprek over iemands persoonlijke 
situatie”, aldus de Nationale Ombudsman 
in een schriftelijke reactie. ¶

Koopjes scoren bij de 
kringloopwinkel? 
Dat kan door deze twee 
studenten nu ook online
Sinds de strenge lockdown zitten veel 
winkels op slot. Zo ook de kringloopwinkels 
en andere zaken met tweedehandsspullen, 
en die hebben vaak niet het geluk dat 
ze hun waren via een webwinkel kunnen 
aanbieden. Studenten Koen Dierink (20) 
en Stijn Smits (20) bieden de oplossing: 
een website waar alle tweedehandswinkels 
hun assortiment online kunnen verkopen. 
Kringloopwinkels zijn alvast enthousiast.

Ze zijn vrienden, studiegenoten en 
inmiddels ook huisgenoten van elkaar. 
En allebei liepen ze tegen hetzelfde 
probleem aan: het is heel moeilijk om nu 
een tweedehands interieur bij elkaar te 
zoeken voor de studentenkamer. 
“En Marktplaats is niet altijd even 
betrouwbaar. Dus er moest een platform 
komen waar makkelijk producten op aan te 
bieden zijn”, zegt Stijn.

Daarop riepen de studenten kringshoppen.
nl in het leven: een simpele maar 
professionele site, waar kringloopwinkels 
makkelijk hun handel op kunnen 
aanbieden. Met inmiddels 17 aangesloten 
zaken in een maand tijd is het hard 
gegaan, vertelt Stijn. “We zien er veel 
potentie in.”

Koen en Stijn, beiden derdejaars student 
International Tourism Management aan 
de Breda University of Applied Sciences, 
geven aan dat de aangesloten winkels 
razend enthousiast zijn. Door contact 
te zoeken met potentiële winkels en te 
blijven adverteren, hopen ze dat meer 
zaken zich aansluiten. Terre des Hommes, 
met 46 winkels in Nederland, heeft ook 
aangegeven interesse te hebben. “Als we 
zulke organisaties binnenhalen gaat het 
heel hard”, vertelt Stijn.

Het doel van de studenten mag duidelijk 
zijn: “Uiteindelijk willen we natuurlijk dat in 
heel Nederland winkels zich aansluiten”, 
zegt Koen. “Zodat we na onze studie, over 
anderhalf jaar, niet op zoek hoeven naar 
een baan.” ¶
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